

**INSTITUTE OF INTERNATIONAL RELATIONS
OF THE MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS OF TURKMENISTAN**



**“APPROVED BY”
J. Gurbangeldiyev
01 2022**

**Regulations for the International Competition
“Dialogue is a Guarantee of Peace.
New Philosophy of International Relations”**

On December 11, 2021, Ashgabat hosted the International Conference “Policy of Peace and Trust – Basis of International Security, Stability and Development”. At the International Forum of Peace and Trust, the President of Turkmenistan came up with an important initiative to promote a new philosophy of international relations in terms of coordinated joint activities to strengthen peace, security and stability and to achieve the Sustainable Development Goals. The National Leader called this philosophy “Dialogue is a guarantee of peace.” This philosophy aims to unite the efforts of the international community to strengthen the traditions of coexistence of the peoples of the world based on peace and trust and to establish a culture of peace and trust in international relations.

The participants of the Forum were recommended to make full use of the capabilities of neutral states in promoting a culture of peace and trust, settling disputes peacefully, preventing and resolving conflicts.

Thus, in order to deepen the understanding of young people of such values as peace, trust, awareness, openness, inclusiveness and mutual respect, based on the need to form appropriate mechanisms to ensure their participation in the promotion of a culture of peace, the Institute of International Relations of the Ministry of Foreign Affairs of Turkmenistan announces an international competition titled “Dialogue is the guarantee of peace. A New Philosophy of International Relations”. The competition is to be held among undergraduate, graduate students and young teachers of higher educational institutions of the country and the CIS member states.

I. General provisions

The Regulation determines the goals, objectives, procedure and conditions for the competition.

The main objectives of the competition are:

- to promote in the world a new philosophy of international relations in the new geopolitical conditions of the third millennium, in a period of exacerbation of military-strategic confrontation in the world, expansion and growth of the scope of conflicts, resulting in unpredictable events in the world, becoming more unstable, and as a result, aggravating the decision tasks of general development, in particular, general stability, disarmament, implementation of environmental plans;
- to achieve understanding by young people of the need to solve universal human issues, first of all, to revive the culture of mutual trust in unity, with the participation of all members of the UN;
- to achieve the commitment of all states to generally accepted norms of international law and to establish a culture of interaction;\
- to enrich the culture of peace, not only at the national level, but at the expense of the potential of the diplomatic traditions of other states seeking to contribute to the cause of peace;
- to introduce new approaches to the basic foundations of international relations;
- to introduce young people the idea that only person himself can overcome the difficulties created by him;
- to expand international scientific and cultural relations.

II. Competition procedure

The competition is open to undergraduate students and graduate students, young teachers of higher educational institutions of our country and the CIS member states, as well as to researchers not older than 30 years old, with their own or co-authored, previously unpublished, scientific articles in Turkmen, Russian and English languages.

Those wishing to take part in the competition should submit scientific articles by September 1, 2022 to the email address hgi.hgddek@online.tm.

Articles should be from 5 to 10 pages, font – “Times New Roman”; space – 1.5, size 14.

All information about the competition will be posted on the website of the Institute of International Relations of the Ministry of Foreign Affairs of Turkmenistan (www.iirmfa.edu.tm) and on the digital educational portal (iirmfa.nesil.edu.tm).

The winners of the competition will be determined by the Organizing Committee based on the decision of the jury members.

At the competition of scientific works, three prizes will be determined, the winners will be awarded the Certificate of Honor of the Ministry of Foreign Affairs of Turkmenistan.

The scientific articles of the winners will be recommended to the Ministry of Foreign Affairs of Turkmenistan for publication in the journal “Foreign Policy and Diplomacy of Turkmenistan”. Articles submitted for the competition will be posted on the website of the Institute (www.iirmfa.edu.tm) and on the digital education portal (iirmfa.nesil.edu.tm).

The winners of the competition (I, II, III places) will be solemnly awarded on October 1, 2022.

ИНСТИУТ МЕЖДУНАРОДНЫХ ОТНОШЕНИЙ МИНИСТЕРСТВА
ИНОСТРАННЫХ ДЕЛ ТУРКМЕНИСТАНА



“УТВЕРЖДАЮ”

Дж.Гурбангельдыев

2022 г.

Положение

о международном конкурсе «Диалог – гарантия мира. Новая философия международных отношений»

11 декабря 2021 года в Ашхабаде состоялась Международная конференция «Политика мира и доверия – основа международной безопасности, стабильности и развития». На международном форуме мира и доверия Президент Туркменистана выступил с важной инициативой по продвижению новой философии международных отношений в плане скоординированной совместной деятельности для укрепления мира, безопасности и стабильности, достижения Целей устойчивого развития. Лидер нации назвал эту философию «Диалог – гарантия мира». Эта философия ставит целью объединение усилий международного сообщества по укреплению традиций сосуществования народов мира на основе мира и доверия, утверждению культуры мира и доверия в международных отношениях.

Участниками форума было рекомендовано в полной мере использовать возможности нейтральных государств в продвижении культуры мира и доверия, урегулировании споров мирным путем, предотвращении и урегулировании конфликтов.

Таким образом, с целью углубления понимания молодыми таких ценностей, как мир, доверие, информированность, открытость, инклюзивность и взаимное уважение, исходя из необходимости в формировании соответствующих механизмов обеспечения их участия в популяризации культуры мира, Институт международных отношений Министерства иностранных дел Туркменистана объявляет международный конкурс «Диалог – гарантия мира. Новая философия международных отношений» среди студентов, получающих образование в высших учебных заведениях страны и государств-участниц СНГ, магистров, аспирантов, молодых преподавателей.

I. Общие положения

Данное Положение определяет цели, задачи, порядок и условия проведения конкурса.

Основные цели конкурса состоят:

в популяризации в мире новой философии международных отношений в новых геополитических условиях третьего тысячелетия, в период обострения в мире военно-стратегического противоборства, расширения и нарастания рамок конфликтов, следствием чего являются непредсказуемые события в мире, становящиеся все более изменчивыми, и в итоге, усугубляющие решение задач всеобщего развития, в частности, всеобщей стабильности, разоружения, реализацию экологических планов;

в достижении понимания молодыми необходимости решения общечеловеческих вопросов, прежде всего, возрождения культуры взаимного доверия в единстве, с участием всех членов ООН;

в достижении приверженности всех государств общепринятым нормам международного права, утверждении культуры взаимодействия;

в обогащении культуры мира не только на национальном уровне, но за счет потенциала дипломатических традиций других государств, стремящихся внести свой вклад в дело мира;

во введении новых подходов в базовые основы международных отношений;

во внедрении в сознание молодых идеи о том, что только сам человек может преодолеть трудности, создаваемые им самим.

в расширении международных научных и культурных отношений.

II. Порядок проведения конкурса:

В этом конкурсе могут принимать участие студенты, получающие образование в высших учебных заведениях нашей страны и государств-участниц СНГ, магистры, молодые преподаватели не старше 30-ти лет, аспиранты, научные сотрудники со своими или написанными в соавторстве ранее нигде не опубликованными научными статьями на туркменском, русском и английском языках.

Желающие принять участие в конкурсе должны направить научные статьи до 1 сентября 2022 года на электронный адрес hgi.hgddek@online.tm.

Статьи должны быть от 5 до 10 страниц, шрифт - “Times New Roman”; интервал - 1,5, кегль 14.

Вся информация о ходе проведения конкурса будет размещена на веб-сайте Института международных отношений Министерства иностранных дел Туркменистана (www.iirmfa.edu.tm) и на цифровом образовательном портале (iirmfa.nesil.edu.tm).

Победители конкурса будут определены Организационным комитетом на основании решения членов жюри.

В конкурсе научных работ будут определены три призовых места, победители будут награждены Почетной грамотой Министерства иностранных дел Туркменистана.

Научные статьи победителей будут рекомендованы Министерству иностранных дел Туркменистана для публикации в журнале «Внешняя политика и дипломатия Туркменистана». Статьи, представленные к конкурсу, будут размещены на веб-сайте ИМО (www.iirmfa.edu.tm) и на цифровом образовательном портале (iirmfa.nesil.edu.tm).

Победители конкурса (I, II, III места) будут торжественно награждены 1 октября 2022 года.